
Erhvervsudvalget

Til: Erhvervsministeren

Dato: 25. februar 2020

Udvalget udbeder sig ministerens besvarelse af følgende spørgsmål:

ERU alm. del

Spørgsmål 124

Ministeren oplyste i forbindelse med sin besvarelse af § 20-spørgsmålet S 351 den 4. de-
cember 2019, at der ikke som sådan er nogen promillegrænse, hvis man er fører af en
fritidsbåd under 15 m, og at man i princippet kan føre en sådan fritidsbåd med en promille
over 2, uden at det får konsekvenser. Ministeren oplyste også, at han ville bede sit em-
bedsværk om at tage en drøftelse med områdets interessenter og andre relevante myn-
digheder, herunder bl.a. politiet, om problemets omfang og de eventuelle søsikkerheds-
mæssige problemer. Vil ministeren opfølgende oplyse, hvilke relevante interessenter han
har talt med, hvad de har svaret, og hvilke konsekvenser han mener sagen om en 53-årig
mand fra Silkeborg, der blev taget af politiet i en spritkontrol på Remstrup Å med en pro-
mille på over 2,0 i sin 8 meter store båd, bør få i form af nye krav i lovgivningen om spiri-
tuspåvirkning, forsikringer og uddannelseskrav til førere af denne type fritidsbåde?

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra ikkemedlem af udvalget (MFU) Christian Juhl (EL).
Svar bedes sendt elektronisk til spørgeren på Christian.Juhl@ft.dk og til lov@ft.dk.

På udvalgets vegne
Lars Christian Lilleholt
formand
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